
3 0 0 millió 
Szép summát kap a szegedi felsőoktatás 

az integrációra. (Univerzitás mellékletünk) 

Pedagógusbél revizor? 
Elbocsátott tanárokból lesznek APEH-ellenórök 

- szólt a nyári hír. Más a helyzet. (3. oldal) 

Szakmai merénylet! 
Igy kommentálja a Magyar Orvosi Kamara 

a sebészeti klinika visszafejlesztését. (5. oldal) 

Az Országgyűlési Konyviar 
állományából törölve 

A sofőr „megszabadul!"a gyerektől (7. oldal) 
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DELMAGYARORSZAG 
Legalább egy zászlóaljat! 

Egy százalék 
• B u d a p e s t (MTI) 

Tegnap a Parlamentben a 
civil szervezetek helyzetére 
hívta fel a figyelmet Zsig-
mond Attila. Az MDNP kép-
viselője emlékeztetett arra, 
hogy az 1997-es költségve-
tésben a kormány felére csök-
kentette a támogatási keretet 
azzal, hogy a civil szerveze-
tek a személyi jövedelemadó 
egy százalékából kapják 
majd meg támogatásuk má-
sik részét. A kabinet azóta 
úgy döntött, hogy az adózók 
csak 1998-tól rendelkezhes-
senek az egy százalékkal. 
Csiha Judit tárca nélküli mi-
niszter tudatta: amennyiben 
jövőre nem lehet bevezetni 
az egy százalék szabad fel-
használását , akkor a kor-
mány javasolni fogja, hogy 
álljon vissza az eredeti tá-
mogatási keret. 

Halélos baleset 
• Tudósítónktól 

Hétfőn éjjel B. Z. 18 éves 
szegedi f i a t a l e m b e r sze-
mélygépkocsijával f igyel-
metlenül közlekedett a Bánk 
Bán utcában, és halálra gá-
zolta a vele azonos irányban 
kivi lágftat lan kerékpárral 
közlekedő Cs. I. 51 éves fér-
fit. 
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• Póda Jenő a helyőrség felszámolásáról 

Hátat fordít Szegednek a nói teke? 
(Fotó: Gyenes Kálmán) 

• Munkatársunktól 
A tizenegyszeres magyar 

bajnok és négyszeres Világ-
kupa-győztes Szegedi Egy-
séges SK nói tekecsapatának 
tagjai és vezetői, a támoga-
tás hiányában azt fontolgat-
ják, hogy elköltöznek Sze-
gedről, s Szankra teszik át 
székhelyüket és mérkőzései-
ket. A szanki önkormányzat 
ugyanis felajánlotta, hogy 
megad minden támogatást a 
világhíres női tekézőknek. 
Vidácsnéék megkaphatják 
azt a segítséget, amit évek 

óta a Tisza-parti városban 
csak ígérgetnek számukra. 
Az idén mindössze 500 ezer 
forintot szavazott meg a sze-
gedi önkormányza t , ami 
.még a bajnokság költségeire 
sem elegendő. A póttámoga-
tást, amit a sportbizottság 
szorgalmazott, a képviselők 
kétszer is elutasították. Most 
harmadszor is ott fekszik a 
javaslat az asztalukon. Hátha 
a Világkupa-győzelem után 
rábólintanak... 

(A témáról részletek 
a 11. oldalon.) 

Ajánlat a Picknek 
• Johannesburg (MTI) 

A Dél-afrikai Köztársas-
ágban megrendezett élelmi-
szer- és vendég lá tó ipa r i 
szakkiállításon - 1959 óta 
az ország első olyan nem-
ze tköz i r e n d e z v é n y é n , 
amelynek ismét voltak ma-
gyar résztvevői - nagy si-
kert arattak hazánk cégei. A 
szakkiállításon a Pécsi Zsol-
nay P o r c e l á n g y á r Rt . , a 
Hollóházi Porcelán Rt., a 
Vi l l ány i Borásza t Rt . , a 

Zwack Unikum Kft., a Sal-
gó ta r j án i Öb lösüveggyá r 
Rt., a Tokaj Kereskedőház 
Rt., a Pick Szeged Rt., a 
kiskunfélegyházai Integrál 
Áfész és Nagy József pécsi 
méhész mutatták be termé-
keiket nagy sikerrel. A ma-
gyar cégek m i n d e g y i k e 
konkrét üzleti ajánlatokkal 
tért haza a minap. A patinás 
szegedi cég, a Pick, vegyes 
vállalat alapítására vonatko-
zó ajánlatot kapott. 

December 1-jétól meg-
kezdődik az utolsó sze-
gedi katonai alakulat, a 
Szeged Műszaki Dandár 
fe l s zámolása , egyben 
megszűnik a város, mint 
helyőrség. 

A katonákat Szentesre és 
Hódmezővásárhelyre telepí-
tik, a tisztek egy részének 
felkínálják az ingázás lehető-
ségét, a többiek kénytelenek 
pályát módosí tani . Bár a 
honvédség vezetése már 
döntött, talán még lehet tenni 
valamit annak érdekében, 
hogy ne maradjon katonaság 

nélkül a megyeszékhely. A 
témában Póda Jenő (MDF) 
országgyűlési képviselő, a 
honvédelmi bizottság tagjá-
nak véleményét kértük. 

Lassacskán csomagolnak 
a Szeged Műszaki Dandár-
nál, mivel decemberben 
megkezdődik az alakulat fel-
számolása, március végére 
pedig ki kell üríteni a lakta-
nyát. A honvédség vezetésé-
nek döntése sokakból váltott 
ki tiltakozó hangokat, a hely-
béliek ragaszkodnának ah-
hoz, hogy katonaság tovább-
ra is állomásozzon Szege-
den. 

• Hollósi altábornagy a 
NATO-hoz való csatlako-
zás előkészítésének része-
ként, a haderő átalakítás 
lépéseként mondta ki az 
oszoljt Szegeden. A Par-
lament honvédelmi bi-
zottságának tagjaként, 
szegediként mit szólt a 
bejelentéshez? 
- A döntés hírét véve na-

gyon e l szomorod tam -
mondta Póda Jenő. - A tö-
rekvések érthetőek, a szűkös 
költségvetés miatt racionali-
zálni kell a szervezetet, az is 
igaz, hogy Szentesen kedve-
zőbbek a műszaki alakulat 

k ia lak í tásának fe l té te le i . 
Szakmailag indokolt a dön-
tés, egyébként pedig számos 
érv szól ellene. 

# Említsen néhányat! 
- Először is: sajnálatos, 

hogy megszűnik 300 munka-
hely, a város gazdaságából, 
vérkeringéséből eltűnik 1 
milliárd forint. Másodszor: 
Mária Terézia óta helyőrség 
van Szegeden. A katonaság 
- mondhatni - városképi je-
lentőséggel bír. Nem is be-
szélve a biztonsági kérdé-
sekről! Baján és Szegeden is 
felszámolják az alakulatot, 
így a déli határszakaszon, a 

Duna és a Tisza között hatal-
mas űr tátong. Azért Vásár-
hely és Szentes is odébb 
van, ha ne adj isten problé-
ma adódna. 

• Egyáltalán lehet-e még 
valamit tenni? Vagy már 
késő? 
- ő s z i n t é n remélem, 

hogy még nem késő - ma-
gyarázta a képvise lő - , a 
honvédség vezetőivel már 
tárgyaltam erről a kérdésről. 
Azt javasoltam, legalább egy 
zászlóaljat állomásoztassa-
nak a megyeszékhe lyen , 
amely persze akár Vásár-
helyhez, akár Szenteshez is 
tartozhatna szervezetileg. Ez 
a megoldás egyébként a 
nyugati országok seregeinél 
bevált gyakorlat . Úgy ta-
pasztaltam, az ötletemet nem 
vetették el. Egyébként még 
azt is el tudom képzelni , 
hogy az a zászlóalj nem ma-
gyar, hanem például ameri-
kai, NATO-, avagy IFOR-
katonákból állna. 

• A legutóbbi közgyűlé-
sen is elhangzott, hogy 
meg kellene menteni a 
helyőrséget... 
- Ismereteim szerint több-

ről van szó - vélekedett Pó-
da Jenő. - Az önkormányzat 
a kormányt kívánja megke-
resni ezzel a kéréssel. Mi, 
o rszággyűlés i képvie lők 
csak egyet tehetünk ebben a 
helyzetben: lobbyzunk an-
nak érdekében, hogy Szege-
den mégis maradjon katona-
ság. 

V. Fekete Sónder 

Szankra költözik 
a nöi tekecsapat? 

Autópálya-ítélet • Budapest (MTI) 
Kirívóan magas az autó-

pálya-használati díj az M l -
es út Győr és Hegyeshalom 
közötti szakaszán. A 42 kilo-
méteres hosszon a jelenlegi 
1000 forint helyett legfel-
jebb 550 forintos összeg vol-

na indokolt. Egyebek mellett 
ezt tartalmazza a II-III. kerü-
leti bíróság kedden kihirde-
tett elsőfokú, nem jogerős 
ítélete.Mint ismeretes, Ko-

vács Kázmér ügyvéd - a 
Magyar Autóklub jogi bi-
zottságának elnöke - az Első 
Magyar Koncessziós Autó-
pálya Részvénytársasággal 

(ELMKA Rt.) szemben indí-
tott polgári pert. Kereseté-
ben a szolgáltatás és ellen-
szolgáltatás közötti különö-
sen nagy értékaránytalanság 
kimondását és a reális dí j 
mértékének meghatározását 
kérte a bíróságtól. 

Kábelháború Tar jáéban 

A szegedi laktanyában már csomagolnak... (Fotó: Gyenes Kálmán) 

• Tudósítónktól 
A békekötés még messze, 

javában dúl Taijánban a ká-
belháború. Bekapcsolódott 
az ütközetekbe a Kábeltele-
vízió Rt. is, hiszen nekik -
érvényes szerződésük alap-
ján - november 16-tól 796 
lakást kell átkötniük a saját 
rendszerükre. A lakók azon-
ban tiltakoznak lakásszövet-
kezetük döntése ellen, alá-
írást gyűjtenek és bíróság-
hoz fordultak. A háztetőkön 
megjelenő kábelszerelőket 
ugyanis ellenséges lakók ha-
da fogadta. Atrocitás ugyan 
nem történt, de az indulatok 
és a parázs vita mellett a 
rendőrök is megjelentek. A 
tét nagy: a Kábeltelevízió 
Rt. megszilárdíthatja mono-
póliumát, ám el is bukhat a 
versenyhelyzetben a Tatjáni 
Kábeltelevízióval szemben. 

(Riportunk 
az 5. oldalon.) 

A kör közepén áll: Csábi László, a Kábeltelevízió Rt. ügyvezető igazgatója. 
(Fotó: Nagy László) 


